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1. Dagsorden 
1.a Godkendelse af dagsorden 

Studienævnet godkender dagsordenen uden kommentarer. 
  

2. Meddelelser 
2.a Studienævnsforperson 

Rineke ønsker alle velkomne tilbage fra sommerferie. 
  

2.b Studieleder 
Thomas informerer studienævnet om, at der er udbudt 60 pladser på bache-
loruddannelsen i Audiologopædi. Det er endnu uvist, hvor mange der har 
takket ja til deres plads.  
Hertil fortæller Thomas, at antallet af studerende der har valgt uddannelsen 
som sin 1. prioritet er steget med 30% siden Optag 2021.  
  

2.c De studerende 
Ingen meddelelser 
  

2.d Sekretariatet 
Heidi fortæller, at der er reeksamen i disse dage, og at alt ellers går godt.  
Der er ikke mange studerende, der skal til reeksamen i år, samt at der i 
nogle fag slet ikke er nogen der skal til reeksamen.  
 
Hala orienterer om nedenstående punkter:  
 
Udlodning af pengepræmier 
Uddannelse og Kvalitet minder om at studienævnenes annuum ikke kan 
bruges til udlodning af præmier i konkurrencer uden forudgående godken-
delse af fakultetet.  
 
Hyrdebrev i Syddansk Elite 
Studienævnene opfordres til at tage ekstra hensyn til studerende tilknyttet 
Syddansk Elite, hvis disse søger om dispensation.  
 
Tilskud til social genstart  
Uddannelses- og Forskningsstyrelsen har tildelt fakultetet midler til social 
genstart af studiemiljøerne. Midlerne er øremærket de frivillige, studenter-
drevne foreninger og fagråd. Midler søges gennem Uddannelse og Kvalitet - 
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senest 15. september 2022.  
 
Godkendelse af handlingsplan 
Prodekanen har godkendt handlingsplanen for bachelor- og kandidatuddan-
nelsen i Audiologopædi. Handleplanen er udarbejdet i forlængelse af status-
mødet og uddannelsesberetningen. 
  

3. Merit- og dispensationsansøgninger 
3 Behandling af indkomne studenteransøgninger i SAGA 

  
4. Sager til behandling: Eksamen 
4.a - 

  
5. Sager til behandling: Undervisning 
5.a Evalueringsrapport for E21 

Studienævnet drøfter udkastet til evalueringsrapporten for efteråret 2021 og 
har ingen kommentarer. 
  

5.b Høring om strategi for onlineundervisning 
Studienævnet diskuterer udkastet og har følgende kommentarer:  
Helt specifikt kommenterer studienævnet at enhver omlægning til onlineun-
dervisning skal ske med hensyn til de studerendes skema. 
 
Hertil udtrykkes en bekymring for, at den nye onlinestrategi er starten på et 
skråplan, hvor der størstedelen af undervisningen fremadrettet er online.  
Det glæder derfor studienævnet, at de skal godkende onlineundervisning, 
da det netop holder fokus på det faglige aspekt af undervisningen og hvor-
vidt onlineundervisning er passende til det enkelte fag.  
 
Hertil understreger studienævnet, at onlineundervisning som udgangs-
punkt ikke skal være grundet i praktiske foranstaltninger men udelukkende 
faglige argumenter. Dertil er eksempelvis muligheden for at udenlandske 
undervisere kan varetage et fag, der undervises online. 
 
Akut omlægning af kurser eller Planlagt omlægning 
Studienævnet diskuterer først og fremmest om muligheden for at omlægge 
undervisning til online platforme kan skabe et pres på underviser. Studie-
nævnet diskuterer her, hvornår det legitimt at aflyse sin undervisning fuld-
stændig - og frygter at undervisere kan føle sig nødsaget til at udbyde onli-
neundervisning ved sygdom, hvor de tidligere ville have meldt sig syge og 
aflyst undervisningen.  
Hertil drøfter studienævnet behovet for tydeligere principper for, hvornår un-
derviser selv beslutter at afholde undervisningen online.  
 
Principielt drøfter studienævnet, hvad forskellen er i planlagt online under-
visning og akut omlægning af undervisningen, og at titlerne rettere burde 
handle om omfanget af den omlagte undervisning - og ikke om hvorvidt det 
er planlagt eller akut. 
 
Derudover, undres studienævnet over, at der skal være en fælles strategi for 
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hele fakultetet, da det vil give mere mening for de enkelte studienævn at 
lægge en strategi for deres egne uddannelser. 
 
Studienævnet bliver enige om at indsende ovenstående kommentarer til hø-
ringen, samt at udarbejde interne principper for uddannelsen. 
Hala formulerer et høringssvar ud fra ovenstående og sender i skriftlig hø-
ring.   
  

6. Sager til behandling: Studieordninger 
6.a Høring: Forslag til sideomfang og vejledningsomfang ifm. afsluttende eksa-

miner. 
Studienævnet drøfter høringsforslaget og foreslår følgende til sideomfang.  
Det giver ikke fagligt mening at der er overlap i sideantallet (120 normalsi-
der) som maksimum ved 2 studerende og som minimum ved 3 studerende.  
Studienævnet foreslår:  

• 1 studerende, speciale: 60-80 normalsider eksklusive bilag. 

• 2 studerende, speciale: 90-110 normalsider eksklusive bilag. 

• 3 studerende, speciale: 120-140 normalsider eksklusive bilag 
Vejledningsomfang:  
Studienævnet diskuterer de foreslåede ændringer vejledningsom-
fanget og udtrykker en bekymring for, om der vil være en større an-
del studerende der beder om mundtlig vejledning. Herudover er stu-
dienævnet enige i at vejledningsomfanget nu er mere på linje med 
den nye normaftale.  

Overordnet set udtrykker studienævnet en reel bekymring for at vejlednin-
gen udhules og drøfter indgående, hvordan vejledningen skal tælles – samt 
hvordan man sikrer sig, at de studerende får dén vejledning de har behov 
for, uden at underviserne overbelastes.  

Hala formulerer et høringssvar til næstkommende møde, der skal danne ba-
sis for diskussionen.  

7. Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
7.c Ændringer i eksisterende uddannelser? 

Studienævnet diskuterer muligheden for at ændre nogle af punkterne herun-
der. 
Studienævnet bliver enige om, at der skal indføres en fagspecifik del til 
Kvote 2 ansøgninger. 
24 ansøgere fra uniTEST inviteres til en fagspecifik prøve – en motiveret an-
søgning, der skal skrives i et vist tidsrum.  
 

1) Ændring til eksisterende uddannelsesnavn og/eller den titel, dimit-
tenden har retten til at anvende  

2) Sammenlægning af eksisterende uddannelser uden prækvalifikation  
3) Nedlæggelse af uddannelse  
4) Skift af uddannelsessprog 
5) Ændring i evt. maksimumrammer for optag fastsat af institutionen 

selv  
6) Ændring i normeret studietid  
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7) Ændring af specifikke adgangskrav og/eller adgangsprøver (bache-
lor) 

8) Ændring af karakterkrav (bachelor) 
9) Ændring af sprogkrav  
10) Ændring i adgang med relevant erhvervsuddannelse 
11) Bekendtgørelsesændringer til adgangsbekendtgørelser  

  
8. Andre sager til behandling 
8.a Faktisk forvaltning og studienævnsarbejde 

Punktet udsættes til september. 
  

8.b Status på studienævnets annuum 
Studienævnet sammenholder de bevilligede midler indtil nu samt de penge, 
der reelt er blevet forbrugt.  
Kandidatdimissionen er ikke blevet lige så dyr som forventet – studienævnet 
har derudover givet en underskudsgaranti til et gæstearrangement, som 
ikke blev aktuelt. 
Derfor er der i skrivende stund omtrent 16.000 kr. til forbrug resten af kalen-
deråret.  
Studienævnet opfordrer derfor studerende og undervisere til at søge om 
midler til faglige og fagligt-sociale arrangementer.   

9. Eventuelt 
- Eventuelt 

 
 
Mødet sluttede 15:35 
Med venlig hilsen 
 
Hala Ajine Wandall 
Studienævnssekretær 
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